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Referat af møde i Det Naturvidenskabelige Ph.d.-udvalg den 23. januar 
2023 kl. 09.00 – 11.00 
 
Deltagere: Lektor Barbara Guerra, Professor Frank Kjeldsen (formand), 
Lektor Thomas A. Ryttov, Lektor Yuri Goegebeur, ph.d.-studerende Kamilla T. 
Bünning, ph.d.-studerende Lea Matlekovic, ph.d.-studerende Jakob B. 
Rønning, ph.d.-studerende Katja Thaysen og vice ph.d.-skoleleder Suba S. 
Lindholm. 
 
 
Afbud: Lektor Kasper Reitzel 
 
Dagsorden 
 
1. Godkendelse af dagsorden og referat 

Referat:  
Dagsorden og referat blev godkendt uden kommentar.  
 
 

2. Velkommen til nye medlemmer af ph.d.-udvalget 
     Referat: 

Formanden bød nye medlemmer velkommen og gav en kort præsentation af udvalgets   
     arbejde. 

 
3. Evalueringsrapporten fra det internationale panel (Barbara) 

Referat: 
Ph.d.-skolelederen gav en kort præsentation af dagen, hvor online site visit 
blev afholdt med det internationale panel. Panelet har fremsendt deres 
evaluering som er positiv. Panelet har udarbejdet nogle anbefalinger som 
ph.d.-udvalget drøftede. Ph.d.-udvalget har valgt at arbejde videre med 
følgende anbefalinger:  

• Der oprettes en FAQ-side på ph.d.-skolens hjemmeside 
• Skemaerne på ph.d.-området skal gøres digitale 
• Der udarbejdes en vision og trivselsstrategi for ph.d.-uddannelsen 

Der følges op på disse tiltag igen om et halvt år.  
 

    
4. 3+5 Ordning 
     Referat:   

Ph.d.-udvalget skal i deres fagmiljøer afdække om der er behov for en  
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3+5 ordning. Ph.d.-skolen udarbejder et dokument med fordel og  
,ulemper vedr. ordningen samt en beskrivelse af muligheden for at blive 
indskrevet på en ph.d.-uddannelse uden en kandidatgrad. Dokumentet kan 
udvalget bruge til at belyse mulighederne for fagmiljøerne. Punktet tages 
op igen til næste udvalgsmøde.  
 
 

5. MUS for ph.d.-studerende (Frank) 
     Referat: 

Formanden gennemgik kort proceduren for MUS på BMB og udfordringen 
med at afholde MUS med ph.d.-studerende man ikke kender fagligheden 
for. Formålet med MUS er bla. at snakke om kompetenceudvikling, 
præstation, prioritere opgaveportefølje, skabe netværk, diskutere vilkår 
og ressourcer og karrieremuligheder, hvilket er svært for det lokale ph.d.-
studieudvalg, når de ikke kender den pågældende ph.d.-studerende og 
deres faglighed. Både VIP’erne og de ph.d.-studerende i udvalget var enige 
om, at MUS skal afholdes med egen vejleder. Ph.d.-udvalget vil derfor 
udarbejde en anbefaling til ledelsesgruppen om, at ph.d.-vejledere 
afholder MUS med deres egne ph.d.-studerende og at institutternes ph.d.-
studieudvalg tilbyder de ph.d.-studerende en valgfri samtale, hvor der kan 
snakkes om arbejdsmiljø, evt. konflikter og samarbejdsudfordringer m.m.  

 
 
6. Afrapportering ved miljøskifte 
     Referat: 
     Punktet behandles på næste møde.  
      
 
7. Kurset Getting started on your teaching 
 Referat: 

Ph.d.-udvalget havde en kort drøftelse om hvorvidt kurset skal gøres 
obligatorisk. Udvalget var enige om at kurset er givende for de ph.d.-
studerende, men ønsker ikke at det skal være obligatorisk. Ph.d.-skolen vil 
fremadrettet i indskrivningssbrevet henvise til kurset og anbefale det.  
 
 

8. Sager behandlet af institutternes ph.d.-studieudvalg 
Referat: 
Ph.d.-udvalget tog sagerne til efterretning.  
 
 

9. Nyt fra ph.d.-skolelederen/ph.d.-skolen 
Referat: 
Ph.d.-skolen deltog på et ledelsesmøde den 15. november 2022 og gav en 
kort orientering om året der var gået samt evalueringsrapporten der var 
udarbejdet af det internationale panel. Ledelsesgruppen bemærkede, at 
indskrivningstallet for 2022 var væsentligt højt og denne stigning vil 
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fortsætte de næste par år, da der indhentes mange eksterne midler. Ellers 
havde ledelsesgruppen ingen kommentar.    
 
Ph.d.-skolen har valgt at ansætte en studentermedhjælper, hvis opgave 
bliver at hjælpe med at gøre ph.d.-området og arbejdsprocesserne digitalt. 
Ph.d.-udvalget og institutternes ph.d.-studieudvalg vil blive inddraget i 
dette arbejde.  
 
Det stigende antal af indskrivninger har gjort, at ph.d.-skolen vil fokusere 
mere på rekrutteringen. Et nyt tiltag vil være at snakke med ph.d.-
vejlederen i forhold til et ph.d.-opslag og sikre sig, at vedkommende får 
forventningsafstemt med sin kandidat allerede under 
rekrutteringsprocessen. Dette følges op med en samtale efter seks 
måneder, hvor der snakkes om rekrutteringsprocessen samt hvordan det 
går med den ny indskrevne ph.d.-studerende.  

 
 
10. Eventuelt 

Referat:  
Yuri meddelte, at han holder orlov fra 1. februar frem til slutning af juni 2023. Michele 
Della Morte indtræder som suppleant i ph.d.-udvalget og vil varetage godkendelse af 
skemaer under Yuris fravær.    
   

      Mødet sluttede kl. 10.42 
       


